
NAPOMENA:  

Usmeni odgovor na postavljeno pitanje predsjedavajućeg Nike Lozančića sa 30. sjednice 
Predstavničkog doma PSBiH. (Izvod iz stenograma.) 
 

NIKOLA ŠPIRIĆ 

Uvaţeni predsjedavajući je pitao: Da li Vijeće ministara rasplaže kapacitetima da ponese 

izazove koji stoje na institucijama vlasti, odnosno Vijeću ministara vezano za potpisivanje 

Sporazuma o evroatlantskoj integraciji naše zemlje? 

Ja moram sa zadovoljstvom da kaţem da ovo Vijeće ministara i zato mi je ţao što ne 

postoji dovoljno snage unutar BiH da promovišemo ono što je uspjeh naše zemlje, ni unutar 

BiH, a ni izvan BiH. Ţao mi je što se – ali i dobro je barem negdje da se to dešava – što se naš 

napredak više vidi izvan BiH, što ... Savjet bezbjednosti i UN i Brisel cijene da je došlo do 

progresa i do napretka, e jedino mi najmanje radimo na promociji onoga što jeste napredak. 

Naravno da, kao što se budemo, dakle, pomjerali na evroatlantskom putu da će se razvijati 

institucionalni kapaciteti naše zemlje, a ne mislim da će tu biti problema. Ja mislim da 

moramo raditi na jačanju unutrašnje komunikacije u BiH, da se bolje razumijemo, jer kad 

postoji politička volja, institucije se razvijaju. Mi udovoljavamo tim obavezama i zato ja 

pozivam da radimo na izgradnji te unutrašnje komunikacije, da shvatimo da evropski proces i 

da evropska budućnost jeste vlasništvo svih nas i svih nivoa vlasti. Ponekad, kada smo kretali 

u ovaj proces, bilo je otpora od strane entiteta, sada, kad entiteti pokazuju spremnost da 

učestvuju, onda ima otpor od strane drţave, ali to je, zato ja pozivam da radimo na kvalitetu 

tih komunikacija i da to bude vlasništvo svih nas i svih nivoa vlasti. 

Ubijeđen sam, dakle, da ćemo razviti neophodne kapacitete. Vjeće ministara vodi 

proaktivnu politiku vezanu za rješavanje svih izazova. Imamo 30 zahtjeva od Evropske 

komisije i prvi izvještaj o napretku će biti u novembru mjesecu. On koincidira i sa izvještajem 

koji će visoki predstavnik predsjedavajućem podnositi u Savjetu bezbjednosti u novembru. 

Moramo učiniti sve da ta dva izvještaja budu izvještaji o napredku, daljnjem napretku BiH. 

Ima stvari koje smo riješili, ima stvari koje su u procesu rješavanja, ja sam ubjeđen da ćemo 

imati pozitivne izvještaje, ali vas molim, molim sve u BiH da stvaramo klimu uspjeha ove 

zemlje, da se posvetimo uspjehu BiH na njenom evroatlantskom putu. Ne mislim da će razvoj 

institucionalnih kapaciteta biti problem, ali moramo raditi, dakle, na stvaranju dodatne 

političke volje da procese ubrzavamo. 

Imamo, ja ne znam, naravno vrlo je teško, mnogo je izazova, ali mislim da je Vijeće 

ministara u ovih prvih pet mjeseci ponudilo upravo one zakone za koje se kaţe da jesu 

napredak u BiH. Vjerovatno to nije dovoljno, ali ja mislim da ukoliko budemo imali stvorenu 

političku klimu da vrijeme koje je ispred nas će biti vrijeme koje je upravo u interesu svih, u 

interesu građana BiH. Ţelim da kaţem da sam spreman raditi na tom putu, ne štedeći vrijeme. 

I ţelim da vam kaţem da način na koji ţelim da radim jeste da i kada se stvaraju bespotrebne 

histerije da treba vratiti temperaturu na radni nivo i da ispunjavamo ...svoje obaveze. 

 

Izvinjavam se, izvinjavam se, još jedan dio odgovora. Ja sam ga slučajno, dakle prešao 

preko njega, zaboravio. Ovaj naš, dakle uspon i potpisivanje Sporazuma će zahtijevati, dakle, 

jaču podršku naših misija vani. Gotovo je sigurno da sadašnje misije, i u Njujorku, i u Ţenevi, 

i u Beču, i u Briselu, nisu kadrovski opremljene da mogu da prate ove izazove koji stoje pred 

BiH. U razgovoru sa ministrom Alkalajem, priprema se izmjena sistematizacije. Dakle, 

postoji saglasnost da se pojačaju kadrovski te misije. Nelogično je zapravo i vrlo je teško tim 

ljudima, ja ih razumijem, da misija, naša misija u Njujorku broji četvero ljudi, ne znam da li 

ima više, čini mi se, četvero sa vozačem, četvero diplomata i vozač. Mislim da postava i koja 

je i u Briselu treba je pojačati, ali evo ide izmjena sistematizacije, imaće moju podršku. Dakle, 



stvaramo te uslove i kapacitete, u skladu sa materijalnim resursima i sa potrebama koje su,  

dakle, pred BiH. 

Hvala vam lijepa. 


